



HOUSE OF COMMONS
CHAMBRE DES COMMUNES
CANADA

THE SPEAKER
LE PRÉSIDENT

À noter que le texte français suit.

MEDIA ADVISORY: In Commemoration of the Fire of 1916

Ottawa – February 1, 2016 – On February 3, 2016 the Parliament of Canada will mark the centennial of the Fire of 1916 that destroyed the original Parliament Building. The fire was a catastrophic event that claimed seven lives and permanently changed the character of Parliament Hill. A number of events and exhibits have been organized to acknowledge this important chapter in Canada’s history.

February 3, 2016

- 10:00 a.m. – The Hon. George Furey, Speaker of the Senate, the Hon. Geoff Regan, Speaker of the House of Commons, and the Parliamentary Librarian, Sonia L’Heureux will tour a temporary exhibit entitled “Resilience: the Fire of 1916” in the main Library building.
- 2:00 p.m. – The fire destroyed the House of Commons Mace, and a temporary wooden Mace was fashioned. Each year on February 3, to mark the anniversary of the Fire of 1916, this wooden Mace is used in the Speaker’s Parade, and is placed in the Chamber for the day’s sitting.
- 2:00 p.m. (approximately) – Statement in the Senate Chamber by the Hon. George Furey, Speaker of the Senate.
- 3:00 p.m. (approximately) – Statement in the House of Commons Chamber by the Hon. Geoff Regan, Speaker of the House of Commons.
- 3:30 p.m. (approximately) - Members of Parliament will be invited to attend a historical review by Johanna Mizgala, Curator of the House of Commons, hosted by the Hon. Geoff Regan, Speaker of the House of Commons, in Room 216-N, Centre Block.

- 8:55 p.m. until the next sitting of the House on February 4 – The @LOPinformation/@BDPinformation Twitter feeds will offer a re-creation of the fire in real time.

As of February 3, 2016

- As of February 3 and continuing throughout the month, all guided tours provided by the Parliamentary Tour Program will focus on the fire that destroyed the original building in 1916.
- An infographic on the Fire of 1916 will be posted in the What's New section of parl.gc.ca.
- Throughout the month of February, the Parliament of Canada [Facebook page](#) will feature daily posts about the fire as well as a photo gallery of the fire.
- The Parliament of Canada [Flickr page](#) will also present archival photos of the fire.
- A short video about the fire will be added to the Parliament of Canada [YouTube channel](#) (February 3, 2016).

February 4, 2016

- The wooden Mace will be displayed in the Foyer of the House of Commons until June 2016.

- 30 -

For more information:

Mélisa Leclerc
Director of Communications,
Senate of Canada
Telephone: 613-996-2751
Email: melisa.leclerc@sen.parl.gc.ca

Heather Bradley
Director of Communications
Office of the Speaker of the House of Commons
Telephone: 613-995-7882
Email: heather.bradley@parl.gc.ca

Nancy Durning
Senior Communications Advisor,
Library of Parliament
Telephone: 613-218-4611
Email: nancy.durning@parl.gc.ca

AVIS AUX MÉDIAS : **Commémoration de l'incendie de 1916**

Ottawa – Le 1^{er} février 2016 – Le 3 février 2016, le Parlement du Canada commémorera le centenaire du grand incendie de 1916 qui a détruit l'édifice du Parlement d'origine. Cet événement tragique a fait sept victimes et a marqué à jamais la Colline du Parlement. De nombreuses activités et expositions ont été organisées pour souligner ce chapitre important de l'histoire du Canada.

Le 3 février 2016

- 10 h – L'hon. George Furey, Président du Sénat, l'hon. Geoff Regan, Président de la Chambre des communes, et la bibliothécaire du Parlement, Sonia L'Heureux, visiteront l'exposition temporaire intitulée « Résilience : l'incendie de 1916 » dans l'édifice principal de la Bibliothèque.
- 14 h – La masse de la Chambre des communes ayant été détruite dans l'incendie, une masse en bois temporaire a été façonnée. Tous les 3 février, pour souligner l'anniversaire de l'incendie de 1916, la masse en bois est utilisée lors du défilé du Président et est exposée à la Chambre pour la séance de la journée.
- 14 h (environ) – Déclaration dans le Sénat de l'hon. George Furey, Président du Sénat.
- 15 h (environ) – Déclaration en Chambre de l'hon. Geoff Regan, Président de la Chambre des communes.
- 15 h 30 (environ) - Les députés seront conviés par l'honorable Geoff Regan, président de la Chambre des communes, à une revue historique présentée par Johanna Mizgala, conservatrice de la Chambre des communes, à la pièce 216-N de l'édifice du Centre.
- De 20 h 55 jusqu'au prochain jour de séance de la Chambre, soit le 4 février – Les fils Twitter @LOPinformation/@BDPinformation diffuseront une reconstitution de l'incendie en temps réel.

À compter du 3 février

- À compter du 3 février jusqu'à la fin du mois, toutes les visites guidées du programme des visites parlementaires porteront sur l'incendie qui a détruit l'édifice d'origine en 1916.
- Une infographie de l'incendie de 1916 sera publiée dans la section Quoi de neuf? de parl.gc.ca.
- Durant tout le mois de février, la [page Facebook](#) du Parlement du Canada publiera quotidiennement des messages au sujet de l'incendie et présentera une galerie de photos sur l'événement.
- La [page Flickr](#) du Parlement du Canada présentera elle aussi des photos d'archives de l'incendie.

- Une courte vidéo sur l'incendie sera ajoutée à la [chaîne YouTube](#) du Parlement du Canada (3 février 2016).

À compter du 4 février 2016

- La masse en bois sera exposée dans le foyer de la Chambre des communes jusqu'en juin 2016.

-30-

Pour plus de renseignements :

Mélisa Leclerc
Directrice des communications
Sénat du Canada
Téléphone : 613-996-2751
Courriel : melisa.leclerc@sen.parl.gc.ca

Heather Bradley
Directrice des communications
Bureau du Président de la Chambre des communes
Téléphone : 613-995-7882
Courriel : heather.bradley@parl.gc.ca

Nancy Durning
Conseillère principale en communications
Bibliothèque du Parlement
Téléphone : 613-218-4611
Courriel : nancy.durning@parl.gc.ca